
Vragen aan het college betreffende Blauw Wit-hal en opvang in 
Heerenveen.

Begrijpt u het?

De Heerenveense gemeenschap in dorp en wijk staat klaar voor de hulp aan de 
Oekraïense vluchtelingen. In korte tijd zijn er vele initiatieven opgestart die zich 
bezighouden met opvang, huisvesting en werk voor de vluchtelingen uit de Oekraïne.

Een motie waarin opgeroepen werd om ook als gemeente alles in het werk te stellen voor 
de opvang van Oekraïense vluchtelingen werd raadsbreed gesteund. Het college greep 
deze motie aan om niet alleen voor Oekraïense, maar voor alle vluchtelingen plek te 
bieden in de gemeente Heerenveen.

Met grote inzet van vele vrijwilligers en werknemers van de gemeente is de hub in zeer 
korte tijd in de Blauw Wit-hal gerealiseerd voor de eerste opvang van vluchtelingen uit 
de Oekraïne.

Alle sportverenigingen moesten uitwijken of stoppen met hun activiteiten voor dit goede 
doel.

Het aantal Oekraïners is tot nu toe niet hoog geweest en na twee nachten op adem te 
zijn gekomen vonden al vele hun weg naar opvang voor langere tijd en/of werk. Die 
eerste opvang: daar is de hub voor en dat werkte prima. Tot plotsklaps vanuit het college 
het bericht kwam dat het COA (opvang vluchtelingen) dringend behoefte had aan ruimte 
omdat de opvang in Ter Apel -en op andere locaties- overloopt. Het betreft hier dan met 
name de overlastgevers van de betreffende locaties, waarbij gemeld moet worden dat 
zodra men in hal en omgeving voor overlast zorgt er direct door de beveiliging wordt 
ingegrepen.

In de geest van de motie heeft het college besloten om het COA te helpen met korte 
opvang van uitgeprocedeerde asielzoekers in dezelfde Blauw Wit-hal. Een flinke groep 
jonge mannen zonder uitzicht om in ons land te mogen blijven kwam naar Heerenveen. 
Op dat moment waren er een aantal Oekraïners in de hal voor de korte opvang. Vanwege 
de ramadan en de gehorigheid in de hal was dit niet te combineren. Omdat de groep 
vanuit het COA direct al voor overlast zorgde zijn de Oekraïners met spoed doorverwezen 
naar een andere opvang in de buurt. Inmiddels is duidelijk dat deze groep asielzoekers 
om vele redenen de moeilijke gevallen zijn waar men zich in Ter Apel en op andere COA-
locaties geen raad mee weet. Met het COA is afgesproken dat de opvang kortstondig is 
met een maximale uitloop van twee dagen.

Heerenveen Lokaal is door vele Heerenveners gevraagd om uitleg hoe het kan dat de hal 
die bestemd is als hub voor Oekraïners plotsklaps wordt gebruikt als overloop putje van 
het COA en de Oekraïners daardoor moeten uitwijken naar andere locaties.

Bewoners begrijpen hier niets van.
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Duidelijk is dat -ondanks uitleg- een grote groep Heerenveners hier geen begrip voor kan 
opbrengen. Met name jongeren, leerlingen van het Kei College, ouders en gebruikers van 
de sportfaciliteiten in de directe omgeving voelen zich bedreigd en -meer nog- misleid. 

Het gebruik van de hal staat voor vele inwoners voor de opvang van mensen uit 
Oekraïne. Om dan geconfronteerd te worden met een probleemgroep als nu is helemaal 
onbegrijpelijk voor veel inwoners van Heerenveen. Heerenveen Lokaal kan dit zich dit 
heel goed voorstellen en wij vragen dan ook om meer tekst en uitleg door het college 
naar onze inwoners. 

Hierbij heeft Heerenveen Lokaal de volgende vragen aan het college:

Reactie op inleidende stuk:
Naar de mening van het college hebben wij niet alleen de verantwoordelijkheid ten 
aanzien van de opvang van Oekraïense vluchtelingen, maar ligt deze 
verantwoordelijkheid breder met betrekking tot het opvangen van vluchtelingen. Om die 
reden hebben wij onze verantwoordelijkheid genomen om de COA te ondersteunen. 
Hierover hebben wij ook meerdere positieve berichten ontvangen van onze inwoners. Het 
college vindt de kwalificatie met betrekking tot het ‘overloopputje’ dan ook zeer 
ongepast. 

Daarnaast stelt u dat er Oekraïners in de hal aanwezig waren op het moment dat de 
COA-asielzoekers in onze hal arriveerden. Dit was niet het geval. Wij hebben uiteindelijk 
de beslissing genomen – zonder dat er Oekraïners in de hal aanwezig waren – om beide 
groepen niet te combineren.     

1.Hoe is de veiligheid van de omgeving gewaarborgd?

Antwoord:
Op het moment dat de hal werd ingericht als crisisnoodopvang voor de Oekraïners 
hebben wij maatregelen genomen om de veiligheid voor de omgeving te waarborgen. 
Hiervoor hebben wij beveiliging in de hal ingezet en is de politie nauw betrokken in het 
proces. Nadat de groep COA-asielzoekers is binnengekomen hebben wij het aantal 
beveiligers verhoogd en is de politie wederom nauw betrokken geweest rondom de 
opvang van de COA-asielzoekers. Uiteindelijk heeft zich tot op heden – met betrekking 
tot de Oekraïense vluchten en COA-asielzoekers - geen enkel incident voorgedaan in de 
omgeving. 

2. Wanneer vertrekt deze groep weer? 

Antwoord:
De COA-groep is – zoals vooraf overeengekomen – op donderdag 7 (ongeveer 80 
personen) en vrijdag 8 april 2022 (ongeveer 40 personen) vertrokken. 

3. Kan de hal daarna gewoon weer gebruikt worden door de sportverenigingen of blijft de 
hal voor de eerste opvang van Oekraïners beschikbaar? 



Antwoord:
De hal blijft in eerste instantie beschikbaar voor de opvang van Oekraïners. Wij zijn op 
dit moment (19 april 2022) wel bezig om het proces rondom de opvang van Oekraïners 
efficiënter in te regelen. Wij zijn hierover in overleg met de Hoekstrahal. De stichting van 
de sporthal heeft aangegeven dat zij de hal op 1 september 2022 weer nodig hebben.

4. In dat geval, hoe lang zal dat zijn? 

Antwoord: 

Zie bovenstaand antwoord.

5.Komen er nog meer andere vluchtelingen naar de Blauw Wit-hal in Heerenveen zoals 
nu vanuit Ter Apel en andere COA locaties?. 

Antwoord:
Het COA dient hiervoor een verzoek te doen bij de gemeente. Op dit moment hebben wij 
geen verzoek ontvangen.

6.Het rijk bedenkt verschillende manieren en procedures , maar bij de uitvoering wordt 
alsnog de totale opvang problematiek over de schutting van de gemeente gegooid. Hoe 
ziet het college dit en wat vinden zij hiervan?

Antwoord:
Wij hebben zowel in Europa als Nederland te maken met een grote stroom van 
vluchtelingen uit diverse landen. Naar mening van het college hebben ook wij als 
gemeente Heerenveen de verantwoordelijkheid om organisaties/instanties te 
ondersteunen in het geval dit nodig is. Wij ervaren dan ook zeker niet dat de 
problematiek over de schutting wordt gegooid. 

7. Dat het COA nu gebruik maakt van het Oekraïne momentum om gemeenten ook met 
veilige landers en Dublinclaimanten op te zadelen is tenminste niet heel kies. Bent u dit 
eens met Heerenveen Lokaal?

Antwoord:
Het COA zocht ten tijde van het verzoek met spoed naar opvangplekken voor personen. 
Dit in verband met de nijpende doorstroom van mensen die in Ter Apel geregistreerd 
worden. Zoals eerder gezegd voelden wij ons als college verantwoordelijk om het COA 
hierin te ondersteunen. Deze verantwoordelijkheid hebben wij immers ook genomen ten 
aanzien van de opvang van Oekraïners. 
Daarnaast hadden wij een volledig ingerichte hal voor 200 personen die op dat moment 
minimaal werd gebruikt voor de crisisnoodopvang van Oekraïners. Naar onze mening 
heeft het COA dan ook logischerwijs gebruik willen maken van onze sporthal. Uiteindelijk 
is het de COA die gaat over de samenstelling van de groep mensen.



8. Heerenveen lokaal wil van het college volledige inzage van de gemaakte afspraken 
met de veiligheidsregio en het COA. Wanneer gaat u Heerenveen Lokaal en onze 
inwoners transparant inlichten en bijpraten?

Antwoord:
Wij zijn met het COA overeengekomen om 150 bedden crisisnoodopvang in onze 
gemeente aan te bieden ten behoeve van asielzoekers van het COA. Dit betrof 
crisisnoodopvang voor de duur van 7 dagen met een optie op verlenging van 2 maal 24 
uur. Na afloop van deze periode zou het COA zorgdragen voor het doorplaatsen van de 
asielzoekers naar andere locaties van het COA. Dit betrof een samenwerking tussen onze 
gemeente, de Veiligheidsregio Fryslân en het COA.

Via meerdere persberichten hebben wij onze inwoners hierover ingelicht. Daarnaast staat 
er op de gemeentelijke website informatie over dit onderwerp, met Q&A. Verder is er 
overleg geweest met de naastgelegen hockeyclub en school. 

9. Heerenveen Lokaal vraagt en roept het college op om hierover verder in gesprek te 
gaan met onze inwoners.

Antwoord:
Op dit moment zijn alle asielzoekers van het COA al ondergebracht in andere locaties van 
het COA en bevinden deze personen zich niet meer in de Hoekstrahal. Daarom zien wij 
nu ook geen reden om hierover actief in gesprek te gaan met de inwoners van onze 
gemeente. Uiteraard zijn wij bereikbaar en te allen tijde bereid om concrete vragen van 
inwoners te beantwoorden. 


